
     محمدحسين آزادي:
يكي از بركات جش��ن10كيلومتري مردم 
تهران براي م��ولا عل��ي )ع( يكدلي مردم 
با س��ايق و پوش��ش هاي متفاوت بود كه 
بدخواهان در اين چند روز تاش داشتند با 

ساخت دوقطبي آن را بر هم بزنند. 
    محمدجواد اخوان:

افرادي هم هستند كه ۲۴ساعت شبانه روز و 
هفت روز هفته تاش شان اين است كه القا 
كنند مردم دين نمي خواهند و از اين نتيجه 
بگيرند جمهوري اسامي بايد برود. اينان در 
مقابل سام فرمانده يا مهموني 10 كيلومتري 
و... يا ايرادات بني اسرائيلي مي گيرند يا مردم 

شركت كننده را تمسخر مي كنند. 
    كوثر موسوي:

ما كه نشد مراسم رو حتي از تلويزيون دنبال 
كنيم، اما واقعاً دم مردم تهران گرم. يك سري 
اتفاقات باعث ميش��ه دل آدم قرص بشه كه 
وعده خدا نزديكه وگرنه كي مي تونه اين همه 
آدم رو يه جا جمع كنه. براي بزرگداش��ت و 
يادآوري واقعه غدير جز اينكه خواست صاحب 

اصلي كار بوده باشه. خداقوت. 
    عبدالله گنجي:

بعد مراسم غدير اينجا طرح شد.1- حكومتي 
است.۲- مخالفان هم تجمع كنند. اگر اين 
مراسم حكومتي است و نظام چنين قدرت 
بسيج گري دارد، چطور مي گوييد كارش تمام 
است؟  اگر تجمع دوستان علي)ع(شما را ياد 
مخالفان جمهوری اسامي مي اندازد اعتراف 
به حقي كرده ايد كه بي��ن غدير و جمهوری 

اسامی پيوند وجود دارد، عالي است. 
    مهدي آقاموسي:

تجرب��ه مهمون��ي 10 كيلومت��ري، يعني 
فرصت برپايي گردهمايي هاي غيرسياسي 

و بي ش��كاف. اين تجمعات قطعاً ش��ادي 
آفرينه و تبديل به مناس��كي ميشه كه ما 
رو به��م نزديك تر مي كنه. اي��ن فرصت رو 
حتي در نوروز ه��م داريم، يك عيد ديدني 

دست جمعي ايراني. 
:»sa. elmi« كاربري    

مهموني 10كيلومت��ري و حضور مردم يه 
اتفاق ويژه است. يه فرصت عالي براي نشون 
دادن وحدت مردم و محبتش��ون به آل الله. 
درسته كه به عنوان اولين س��ال برگزاري 
حتماً ايراداتي داش��ته، اما مواظب باش��يم 
نقدهامون اين شور و حال مردم رو ضايع و 

اين فرصت ها رو به تهديد تبديل نكنه. 

    مسعود پولادوند:
امي��دوارم اي��ن ابت��كار مه��م مهمون��ي 
10كيلومتري عيد س��عيد غدي��ر خم به 
عنوان يك سنت حس��نه براي هميشه در 
تاريخ پرافتخار ايران اسامي، پابرجا بماند، 
چراكه اين جشن بزرگ هم نشاط و شادي 
را به ملت ارزاني مي كند، هم پيام آور تكميل 
رسالت الهي است و هم لزوم ولايتمداري را 

متذكر مي گردد. 
    احسان تقدسي:

مهموني 10كيلومتري بي عيب و ايراد نبود، اما 
نفس كار، اتفاق مهم و داراي بركات بسياري 

براي كشور است كه اهل فن بهتر مي دانند. 

    عليرضا شاطري:
مهموني10 كيلومتري رو خانوادگي رفتيم؛ 
دم برگزار كننده ه��ا و بانيانش گرم كه عيد 
ولايت رو شاد كردند. ان شاءالله سال هاي بعد 

مشكاتي هم كه بود برطرف بشه
    سيدصادق حسيني:

نشناختن تهران كه منجر به انتخاب زمان 
نامناسب، مس��ير و محل اش��تباهي براي 
جش��ن عيد غدير ش��هرداري تهران شد؛ 
ترافيك س��نگيني به م��ردم تحميل كرد. 
براي كار درس��ت بايد هم��ه جوانب رو در 
نظر گرفت، همينطور هيجاني و دورهمي 

كاركردن همين بلبشو مي شود.

یکگردهماییبیشکافوشادیآفرین
واكنش كاربران شبكه هاي اجتماعي به مهموني ۱۰ كيلومتري عيد غدير

برگزاري جش�ن روز عيدغدي�ر در تهران ك�ه با اس�تقبال بي نظير تهراني ه�ا همراه 
بود، واكنش ه�اي بس�ياري در ش�بكه هاي اجتماعي به همراه داش�ت. كارب�ران اين 
اس�تقبال را گواه�ي بر عش�ق روزاف�زون ملت اي�ران به اس�ام، پيامبر اك�رم )ص( 

و ائمه اطه�ار)ع( دانس�تند. البت�ه برخي از كارب�ران نيز ب�ه نحوه اجراي اين جش�ن 
انتقاداتي داشتند و از مس�ئولاني كه تمهيدات لازم را براي استقبال از مهمانان نديده 
بودند، گاي�ه كردند. در ادام�ه بخش هايي از واكنش هاي كاربران مرور ش�ده اس�ت. 

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

    تصویر منتخب

       تالاب انزلي | عكس از رضا رفيع زاده |
 صفحه توئيتري »فات ايران«

غدير، خبر مهم و تاريخ ساز
آيت الله جوادي آملي)حفظه الله(:

ولايت اهل بيت)ع( متمم رس��الت وجود مب��ارك پيغمبر)ص( 
اس��ت، زيرا اگر ولايت، امامت و وصايت نباش��د، نه ق��رآن با آن 
حقايقي كه دارد در جامعه مي ماند، نه بيانات نوراني و غرر سخنان 
پيامبر مي ماند. خداي س��بحان ولايت را متمم نبوت دانس��ت، 
فرمود: اگر ولايت نباشد، نبوت بي ثمر است؛ )يا ايها الرسول بلغ ما 
انزل اليك(، يعني جريان ولايت را تبليغ بكن، اگر اين جريان را به 

جامعه نرساندي اصل رسالتت ناقص خواهد بود.  
اين بيانات نوراني را وجود مبارك پيغمبر)ص( صريحاً اعام كرد، 
بعد از اينكه اين اصل مطلب اباغ شده است، فوراً آيه نازل شد: )اليوم 
اكملت لكم دينكم و اتممت عليكم نعمتي و رضيت لكم الاسام 
ديناً(. بعد آيه ديگر نازل شد: )اليوم يئس الذّين كفروا من دينكم( 
؛ اين )اليوم(، )اليوم( كه نازل شد نشانه خبر مهم و تاريخ ساز است.  
فرمود: امروز دين كامل ش��د.  امروز دش��منان قسم خورده نااميد 
شدند. اينها فكر مي كردند چه دشمنان داخلي، چه دشمنان خارجي  
بعد از ارتحال پيغمبر )ص( مي توانند اساس دين را برچينند. فرمود: 
)اليوم يئس الذين كفروا من دينكم(، امروز وقتي كه جامعه جهاني 
فهميد پيغمبر جانشيني دارد، قرآن مفسري دارد، قرآن معلمي دارد، 
قرآن مجري دارد، نااميد شدند از اينكه بتازند يا بسازند يا با دشمنان 
داخلي بسازند يا حمله نظامي كنند و بتازند؛ هم سازش حرام و هم 
تازش محرم؛ هر دو تحريم شده است. هم )اليوم اكملت( نازل شد، 

هم )اليوم يئس الذّين كفروا من دينكم( نازل شد و مانند آن. 
منبع: كانال تلگرامي »آيت الله العظمي جوادي آملي )مدظله العالي(«  به 

استناد پيام معظم له به مناسبت عيد سعيد غدير خم در مرداد 1۳۹۹

   آیينه نفس

چرا علي؟ چرا غدير؟

صفحه توئيتري »زوميت« نوشت: هيچ جانوري روي زمين وجود ندارد كه سرسخت تر از 
تارديگريدها باش��د. تارديگريد مي تواند انجماد در دماي ۲۷۲ درجه  سانتيگراد را تحمل 
كند، در معرض خلأ فضا ق��رار گيرد و حتي هنگام قرار گرفتن در معرض دوزي از اش��عه  

ايكس كه ۵00 برابر دوزي است كه موجب مرگ انسان مي شود، زنده بماند.

كانال تلگرامي »از بهش��تي ب��راي امروز« 
بخشي از سخنراني شهيد مظلوم آيت الله 
دكتر بهش��تي را ك��ه در س��ال 1۳۵1 در 
آب��ادان ايراد ش��ده اس��ت، به اش��تراك 
گذاشت. شهيد در باب عيد غدير و مسئله 
ولاي��ت حضرت عل��ي)ع( مي فرمايند: در 
س��ال هايی كه ما اين جش��ن بزرگ را در 
مس��جد هامب��ورگ جش��ن می گرفتيم، 
در آن چند س��ال كه آنجا بودم همه ساله 
خودبه خود من س��خن مي گفتم. خوب به 
خاطر دارم كه در هيچ س��ال ناچار نشدم 
مطلبی را تك��رار كنم يا ب��رای اجتناب از 
تكرار مطلب، موضوع سخنرانی عيد غدير 
را مسئله اي غير از غدير و مولا علی)ع( قرار 
دهم. همواره با خودم فكر مي كردم كه اگر 
سال ها بگذرد و بخواهم برای همان مردم 
درباره غدير س��خن بگويم، قافيه س��خن 
تنگ نيست، چون مس��ئله اي كه موضوع 
عيد غدير است يك مس��ئله جزيی پيش 
پا افتاده نيس��ت، بلكه مس��ئله اي بسيار 
مهم است. مطلب اين اس��ت كه پيامبری 
به فرمان خ��دا مأموريت يافت��ه در جهان 
پرغوغای 1۴ قرن پيش جامعه نمونه اي بر 
مبنای اسام بسازد؛ جامعه اي كه به تمام 
معنا يك جامعه انقابی اس��ت؛ جامعه اي 
اس��ت كه وضع موجود را كام��اً دگرگون 

كرده است. 
پيغمبر بزرگوار اسام به  فرمان خدا و با اتكا 
بر وحی خدا، بر پايه توحيد و يكتاپرستی، 
بر پايه احترام به ارزش هاي عالی انسانی و 
بر پايه كنار زدن همه ارزش هاي ضدانسانی 
ديروز، جامعه اي نو س��اخته اس��ت. حالا 
چنين بنيان گذاري الهام گرفته اس��ت كه 

ماه ها، هفته ه��ا و روزه��ای پايان عمرش 
نزديك مي شود. نگران است. نگران اينكه 
اين جامعه نوبنياد را با اين خصلت هاي نو 
بايد به دست چه كسی سپرد و چه كسی 
مي تواند پس از او اين جامعه را اداره كند؛ 
اداره اي كه همراه ب��ا آن، حتی يك درجه 
زاويه انحرافی در مس��ير نهضت به وجود 
نيايد. اين نگرانی بزرگ اس��ت. مس��ئله، 

شوخی نيست. 
پيغمب��ر احس��اس مي كن��د، می ياب��د، 
می دان��د و به عن��وان رهبری اله��ی، دانا، 
تيزبي��ن و ژرف نگر مي بيند ك��ه با انقاب 
اس��ام، ع��ده مع��دودی مس��لمان زبده 
خالص ساخته اس��ت. بقيه هم به اسام و 
جامعه اس��امي آمده اند، نماز مسلمانی را 
می خوانند، ماه رمضان هم روزه می گيرند، 
حتی زكات هم می دهند، حتی به ميدان 
جنگ و جهاد هم می روند و برای اس��ام 
شمش��ير هم می زنند، اما آيا س��اختمان 
درون و جسم و جان و روح و خلق و عادت 

آنها ساختمان خالص سره اسامی است؟ 
نه! تعجب نكنيد. 

چطور پيغمبر اس��ام نگران است كه اين 
بزرگ تري��ن ميراث را پس از او چه كس��ی 
نگهداری خواهد كرد؟ پيغمب��ر به اطراف 
خودش نگاه می كند و ه��ر بار نگاه می كند 
مقدم بر همه فقط يك انسان، واجد شرايط 
می باشد؛ انس��انی كه اصولاً از نسل انقاب 
اسام است، چون 10ساله بوده كه مسلمان 
شده و چند سال از همان 10 سال را نيز زير 
دست پيغمبر بزرگ شده اس��ت. او كسی 
اس��ت كه چند س��ال قبل از بعثت را هم با 
خصلت هاي پيغمبر بزرگوار اس��ام رشد 
كرده اس��ت: علی. اين انس��ان زب��ده آگاه 
هوشمند با فضيلت، كودك بود كه به خانه 
محمد رفت. دوران كودكی را در خانه پاك 
پيغمبر گذراند. 10 س��اله ش��د كه نهضت 
اسام شروع شد. اولين مردی بود كه اسام 
را پذيرفت. چه اس��ام پذيرفتنی؟ خالص، 
مخل��ص، باصفا، ب��ا صميمي��ت، بی دغل، 

بی طمع. نه طمع در رياست دارد، نه طمع 
در ثروت دارد، نه طمع در س��الاری لشكر 
دارد. هيچ طمعی ندارد. خالص در راه خدا! 
ش��ما اصاً از فرمان خ��دا صرف نظر كنيد، 
از تصمي��م پيغمبر صرف نظ��ر كنيد؛ فكر 
كنيد كه به جاي پيغمب��ر، يك رهبر ديگر، 
جامعه اي را ب��ا آن خون دل س��اخته بود، 
مي آمد با شما و با آنها كه با تاريخ سرنوشت 
اسام آشنايی دارند و با اين حقايق اجتماعی 
هم كه عرض كردم آش��نا هستند مشورت 
می كرد و می گفت چه كسی می تواند پس از 
من اين ميراث را به خوبي نگه دارد و نهضت 
اسام را در مس��يرش نگه دارد تا منحرف 
نشود؟ چه كسی را می توانيم معرفی كنيم 
غير از علی؟ منصف باش��يد. قصه شيعه و 

سنی مطرح نيست. 
آي��ا پيغمبر نگران بود كه اگر دس��ت علی 
)ع(، را بگي��رد و بگويد » م��ن كنت مولاه 
فهذا علی مولاه« مردم علی را ترور كنند؟ 
نگرانی پيغمبر اين نبود. او چنين ترس��ی 
از مردم نداش��ت. پيغمبر نگرانی ديگری 
داشت. از اين طرف نگران بود كه اگر علی 
بر سر كار نيايد ميراث گرانبهايش، يعنی 
جامعه نوساخته و نوخاس��ته اسامی، به 
چه سرنوشتی دچار خواهد ش��د، و از آن 
سو نگران بود كه اگر علی را به فرمان خدا 
به زمامداری منصوب كن��د عكس العمل 
سياسی دارد. مسئله اين است كه پيغمبر 
از عكس العمل هاي سياس��ی اي��ن امر كه 
ممكن بود يك بحران سياس��ی در مسير 
نهضت اسام به وجود بياورد بيمناك بود. 
منبع: ش��هيد بهش��تي، ولاي��ت رهبري 

روحانيت )1۳۹0( صص۷۴- 8۳

سرسخت ترين جانور روي زمين
صفحه توئيتري »تهرانيكا« نوشت: اينجا قديمي ترين كتابفروشي تهران است! كتابفروشي 
اساميه كه 1۵0سال قدمت دارد از دوره  قاجار تا به امروز در تهران پابرجاست . مالكيت آن 
با خاندان كتابچي است. اين كتابفروشي به عنوان قديمي ترين كتابفروشي پابرجاي تهران 

مشهور است. اين حجم از استواري واقعاً تحسين داره!

قديمي ترين كتابفروشي تهران

»ارجح« نياز به »تر« ندارد
حسين جاويد در كانال تلگرامي خود 
نوش��ت: »ارجح« صفت تفضيلي از 
»رجحان« اس��ت و ني��ازي به »تر« 
ندارد. بنابراي��ن، »ارجح تر« فصيح 
نيس��ت. در زبان فارس��ي به  ندرت 
صفت ه��اي تفضيل��ي را »تقويت« 
)reinforce( مي كنيم. در واقع، به 
نظر مي رس��د اين صفت ها در سير 
تكاملي خود به جايي مي رسند كه از نظر گويشور قدرت كافي را در بيان مفهوم برتري ندارند 
و بايد ترميم شوند. براي اينكه معناي reinforce را بهتر درك كنيم، در نظر بگيريم كه مثاً 
»به« )weh( و »مه« )meh( در فارسي ميانه صفت تفضيلي بوده اند، يعني به  تنهايي معناي 
»بهتر« )better( و »مهتر« )greater( داش��ته اند و ما با افزودن »تر« به اين صفات آنها را 

»تقويت« )reinforce( كرده ايم. 

چرا نبايد به سگ هاي ولگرد غذا داد؟
 Modern« صفح��ه تلگرام��ي
Cogitation«  نوشت: از اين سو و 
آن سو خبر مي رسد كه تعارض هاي 
ش��ناخته و ناش��ناخته ب��اي جان 
حيات وحش ش��ده اند و آنه��ا را به 
ورطه هاك بي��ش از پيش نزديك 
س��اخته اند، اما در اي��ن ميان كم تر 
تدبيري براي اين قبيل تلخ  كامي ها 
انديشيده و اجرايي مي شود. يكي از تأثيرگذارترين و در عين حال چالشي ترين تعارض هاي 

ناشي از دستكاري انسان در طبيعت، حضور سگ هاي ولگرد در زيستگاه هاي طبيعي است.
 پراكنش جهاني سگ ها )Canis familiaris( در اصل دو طيف  را شامل مي شود: سگ هاي 
وحش��ي و ولگرد بدون صاحب )Feral and free ranging( و سگ هاي داراي صاحب 
)Owned and completely dependent(. متأسفانه يك واقعيت تلخ اين است كه 
همه اشكال سگ ها مي توانند با حيات وحش تعارض داشته باشند و تأثيرات منفي زيادي را 
بر تنوع  زيس��تي تحميل كنند، مانند اين صحنه كه يك عكاس حيات وحش از طبيعت هند 

شكارش كرده است. 
 در سال ۲01۳ ميادي، گرگور لارسون از دانشگاه دورهام انگلستان و همكارانش با مقايسه 
DNA دهها سگ و گرگ به انضمام 18 فسيل باستاني به نتيجه اي عجيب دست يافتند؛ آنها 
اعام كردند سگ ها از سوی انسان ها از گرگ هاي اروپا به وجود آمده اند و اين اتفاق بين18/800 
الي ۳۲/100 سال پيش رخ داده است. نزديكي س��گ ها به انسان بسياري از رفتارهاي آنها را 
تغيير داد، اما واقعيت ها كم و بيش پابرجا هستند. سگ هاي ولگرد امروزي حاصل دخالت مسلم 

ما انسان ها در طبيعت و برهم زدن نظام طبيعي هستند. 
تحقيقات هاگس و مك دونالد در سال ۲01۳ ميادي نشان داد كه سگ ها بر بقاي ۲1 گونه 
مهره دار در معرض خطر تأثير دارند و پس از آن دو تحقيق مستقل ازسوی بارد و دوهرتي 
در س��ال ۲01۶ تأييد كرد كه بيش از 100 گونه جانوري از حضور در زيستگاه هاي شان به 
واسطه حضور س��گ ها تأثير منفي پذيرفته اند.  شكار مستقيم حيات وحش توسط سگ ها، 
بروز تغييرات رفتاري در حيوانات وحش��ي به واسطه  ترس ناش��ي از حضور سگ ها، رقابت 
غذايي، توليد هيبريدها يا حيوانات دورگه، انتقال بيماري ها از جمله مش��كاتي اس��ت كه 
ازدياد جمعيت سگ هاي ولگرد ناشي از رها كردنش��ان در طبيعت و غذا دادن به آنها است 

به وجود آورده است.

آدم  حسابي ها چه شكلي هستند؟!
دكتر اميد انامي نوشت: آدام گرنت 
)Grant(، استاد دانشگاه پنسيلوانيا 
كتاب معروف��ي داره به اس��م بده و 
بس��تان ك��ه در اون ب��ا اس��تناد به 
معتبرترين پژوهش ها، نشون ميده 
چط��ور تعامات م��ا با ديگ��ران به 
موفقيت و خوش��بختي  مون منجر 
ميشه. در بخشي از اين كتاب گرنت 
مي پرسه: »آدم حسابي ها چه شكلي هستند!« پاسخ ميده... تو كانادا يه جايزه اي هست به نام 
»جايزه آدم حسابي سال.« اين جايزه رو به كسي ميدن كه يه دستاورد بزرگي براي جامعه  اش 
داشته باشه. تو يه بررس��ي فريمر )Frimer( و واكر اومدن ببينن برنده هاي اين جايزه چه 
ويژگي مشتركي دارن كه اونها رو آدم حسابي كرده. به عبارت ديگه، آدم حسابي ها چه شكلي  
هستند! اون ها براي رسيدن به پاس��خ س��ؤال از برندگان اين جايزه دعوت كردن تا در يك 
مجموعه مصاحبه و آزمون شركت كنند و شروع كردن به بررسي عميق ابعاد مختلف شخصيت 

و زندگي آدم حسابي ها. نتيجه پژوهش نشون مي داد:
 اولين ويژگي يه آدم حسابي »نوع دوستيه.« آدم حسابي ها، فارغ از پست، مقام، منصب، داشته 
و نداشته ها، عاشق خير رسوندن به ديگري هستن و بدون هرگونه انتظار، چشمداشت و منتي، 

وقتي كاري از دستشون براي يكي بربياد، دوست دارن اون كار رو انجام بدن. 
ويژگي دومي و مهم ترين ويژگي آدم حسابي ها ش��فقت به خود يا مهرباني با خوده، يه آدم 
حسابي، در كنار عشق به ديگري )interest -Other(، خودش رو هم عميقاً و قلباً دوست 
داره )interest  -Self( و ب��ا خودش خيلي مهربونه. وقتي گرفت��اري پيش مياد، راحت تر 

مي پذيره و كمتر به خودش آسيب مي زنه. 
در نهايت، ويژگي مهم ديگر يه آدم حسابي »صداقته.« شما از يه آدم حسابي حس نمايشي، 
فيك بودن و ظاهرسازي نمي گيريد. آدم حسابي كاماً اورجيناله و اين رو ميشه به طور غريزي 

فهميد كه داره نقش بازي مي كنه يا واقعاً اينطوريه. 
مخلص كام اينكه، آدم حسابي بودن نه به تيپ، قيافه يا داشته ها و نه به لاكچري بازي و برند 
پوشيدنه. همه اينها به تبي و شبي بنده، آدم حسابي واقعي كسيه كه در كنار دوست داشتن 

خودش، تو روابط  صادقانه اش به ديگران عشق بده، عشق بگيره و حالي رو خوب كنه. 

مگر مي شود مردم فراموش كنند؟
محمد نصوحي در توئيتي نوش��ت: مي گويند مگر مي شود بعد از رحلت 
پيامبر)ره( مردم فراموش كنند ايشان در غدير، علي)ع( را جانشين خود 
معرفي كرده اس��ت؟ آري! چنانكه چند س��ال بعد، گفتند مگر علي نماز 
مي خواند كه در مسجد كشته شده و چنانكه چند سال بعدتر، گفتند مگر 

مي شود حسين)ع( خارجي، نوه پيامبر باشد، امان از شيطان! 

 بازار گرمي هسته اي بايدن 
براي رضايت رژيم صهيونيستي!

ناصر كنعاني، سخنگوي وزارت امورخارجه ايران در توئيتي نوشت: طنز 
دوران ما، آقاي بايدن درست در سالگرد اولين آزمايش اتمي امريكا و پس از 
بازديد از رژيم قانون شكني كه خود بمب اتمي مخفي دارد، تأكيد مي كند 
كه »اجازه« نخواهد داد ايران بمب بسازد. بازارگرمي براي جلب رضايت 
رژيم آپارتايد اسرائيل با بمب هايي كه ايران هيچ گاه به دنبالش نبوده است. 

از اسراف موادغذايي جلوگيري كنيم
كانال تلگرامي »تبيان« به جهت ي��ادآوري براي جلوگيري از اس��راف 
موادغذايي، راهكارهايي را به اش��تراك گذاش��ت. راهكارهاي ارائه شده 
عبارتند از: به اندازه نياز غذا بپزين. ميوه ها، س��بزيجات و كاً موادغذايي 
تازه  رو فقط به اندازه نياز هفتگي بخرين. س��بزيجات رو خرد و تو فريزر 
بذارين تا مدت بيشتري بمونن. به جاي دور ريختن خمير داخل نون باگت 
اونا رو خشك و پودر كنين و به عنوان پودر سوخاري استفاده كنين. ميوه ها 
و سبزيجات رو جدا از هم نگهداري كنين، چون مخلوط كردنشون باعث 
خرابي ميشه. با ميوه هاي بد ش��كل يا لهيده لواشك و برگه ميوه درست 

كنين. با باقي مونده غذاهاي روز قبل، يه غذاي جديد درست كنيد.

واحد ۱۶۲ مگاواتي كوير مهتاب وارد مدار شد
حامد باقري در توئيتي نوشت: ديروز واحد 1۶۲مگاواتي كوير مهتاب 
وارد مدار شد، در يك سال گذشته 1۶واحد نيروگاهي در كشور سنكرون 
شده. استفاده از حداكثر توان مهندسي داخل و ارتقاي دانش فني در 
ساخت نيروگاه ها و اشتغالزايي از جمله اهداف اجراي اين پروژه ها بوده. 

يادآوري مي كنم هنوز نه مذاكره اي شده نه fatf و نه...
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